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Sagués plega de regidor 
i dels càrrecs a ICV-EUiA 
“decepcionat”

Llibertat d’expressió
Línia Badalona
se solidaritza amb 
Charlie Hebdo

Polèmica pàg 3
Albiol revoluciona la
xarxa amb uns tuits sobre
l’atac a Charlie Hebdo

Ensenyament pàg 11
Montigalà s’indigna
per la negativa de la
Generalitat a les escoles

Tecnologia pàg 10
CiU reivindica l’obra de 
la fibra òptica als polígons

Esports pàg 13
La Penya es classifica per a 
la Copa quatre anys després

Polèmica en el procés d’elecció
del consell ciutadà de Podem

La candidatura derrotada XBadalona denuncia irregularitats i amenaça de portar el tema als jutjats pàg 10

pàg 4

Seguir amb la bona ratxa
Els botiguers, satisfets amb Nadal i optimistes amb les rebaixes
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El batlle de la ciutat, Xavier
García Albiol, acostuma a ser
molt actiu a la xarxa social Twit-
ter i, sovint, les seves opinions
aixequen força polèmica. La da-
rrera té a veure amb l’atemptat
jihadista que els integrants de la
revista satírica francesa Charlie
Hebdo van patir la setmana
passada.

Només havien passat unes
hores de la matança que va po-
sar fi a la vida de 12 membres de
la revista quan Albiol va deixar
anar el següent missatge a Twit-
ter: “Potser és el moment que la
UE es plantegi si pot seguir
amb la política que qualsevol té
tots els drets. No totes les op-

cions són vàlides”. Immediata-
ment li van començar a ploure
crítiques, i també insults, de di-
ferents usuaris de la xarxa, que
principalment li van qüestio-
nar l’oportunisme polític. Veient
que la indignació no parava de
créixer, l’alcalde badaloní es va
defensar amb una segona piu-
lada. “Alguns m’estan dient de
tot. Negar que l’aplicació que al-
guns fan de l’Islam és un perill,
per mi és negar l’evidència”.
Tot i que en el primer tuit Albiol
focalitzava el seu missatge en els
drets individuals, va enviar un
tercer tuit on va aclarir, “per si
algú no ho ha entès”, que no par-
lava “d’immigració”, sinó del
“control sobre determinats mis-
satges religiosos”. 

A tot això cal afegir-hi un al-
tre tuit que va publicar i esborrar
de seguida, però que va ser cap-

turat pel candidat d’ERC a l’al-
caldia, Oriol Lladó, on afirmava
que “l’expansió d’una religió a la
UE que en la seva versió radical
és capaç de matar no pot tenir el
mateix tracte que la resta de cre-
ences”.

“ALCALDIA ‘LEPENITZADA’” 
La reacció a Twitter també va
arribar de part d’alguns mem-
bres de l’oposició. El candidat
d’ERC a l’alcaldia, Oriol Lladó,
va afirmar que les paraules d’Al-
biol eren d’un “vergonyós opor-
tunisme” i va afegir que Bada-
lona té una “alcaldia ‘lepenitza-
da’”. Per la seva banda, el cap de
files d’ICV-EUiA, Àlex Mañas, va
afirmar en diferents piulades
que tenir Albiol d’alcalde és una
“vergonya” i el va acusar d’”apro-
fitar l’atac a Charlie Hebdo” per
mostrar el seu “racisme”.

Albiol torna a crear polèmica a la xarxa
» L’alcalde de la ciutat rep crítiques després de vincular el tiroteig de Charlie Hebdo amb l’Islam 

» Qüestiona la manca de control que hi ha a la UE de “determinats missatges religiosos”

Albert Ribas
BADALONA

TROBADA4La delegada del go-
vern espanyol a Catalunya, Ma-
ría de los Llanos de Luna, va fer
ahir la seva primera visita oficial
a l’Ajuntament de la ciutat. 

Llanos de Luna va mantenir
una breu reunió amb l’alcalde,
Xavier García Albiol, i a conti-
nuació es va dirigir al Saló de
Plens, on va signar el Llibre d’Or
de la ciutat. Un cop acabada la
reunió, l’Ajuntament va mos-
trar la seva satisfacció  per haver
rebut “un taló de 2.900.000 eu-
ros” de la delegada, que es des-
tinaran “a la primera fase de
construcció del canal del Port”.
Aquest import era un deute pen-

dent d’ADIF amb el consistori.
Al mateix temps, Albiol va vo-
ler remarcar “l’excel·lent nivell
de col·laboració existent” entre
la delegació del govern espan-
yol i el consistori. Al seu torn, la
delegada va afirmar que “Ba-
dalona és una ciutat que en
l’actualitat es troba en el camí de
la recuperació gràcies a la bona
tasca de l’equip de Govern mu-
nicipal”.

Llanos de Luna ja va visitar
el maig de l’any 2012 les obres
del passeig Marítim i va tornar
a la ciutat, dues setmanes més
tard, durant la inauguració del
mateix passeig. 

Elogis mutus entre l’alcalde
Albiol i Llanos de Luna

L’alcalde Albiol va escriure aquests tres tuits, més un que va esborrar, just després de l’atemptat jihadista a la revista Charlie Hebdo. Fotos: PP i Twitter (@AlbiolAlcalde_)
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Les llargues cues per comprar els
regals de Reis han estat substi-
tuïdes, en qüestió d’hores, per les
primeres curses per accedir als
comerços i aconseguir les gan-
gues que ofereixen, com cada
any, les rebaixes d’hivern. 

Enguany la campanya, que
va començar el passat 7 de gener
i que s’allargarà gairebé dos me-
sos –fins al pròxim 6 de març–
oferirà descomptes d’entre el
30 i el 40%, però que poden arri-
bar al 50% de cara a les últimes
setmanes de rebaixes i al 70% en
el cas de les grans marques i su-
perfícies comercials.  

La Confederació de Comerç
de Catalunya (CCC) espera que
les vendes durant aquestes re-
baixes d’hivern 2015 s’incre-
mentin entre un 2 i un 3% res-
pecte a l’any passat i que la fac-
turació assoleixi els 825 milions
d’euros. I és que les rebaixes de
gener representen de mitjana un
terç del total de vendes del co-
merç català durant l’any.  

CONTINUAR AMB LA DINÀMICA
El sector comercial català té
unes expectatives altes de cara a
les rebaixes, després d’haver vis-
cut una campanya de Nadal on
les vendes “s’han recuperat lleu-
gerament”, segons indiquen des
de la CCC, un aspecte que tren-
ca la dinàmica de sis anys amb
caigudes i falta de confiança

dels clients. A més, la patronal
comercial confia que la contrac-
tació de personal es mantingui
durant les rebaixes, seguint la lí-
nia de la campanya de Nadal. 

LEGISLACIÓ CONFUSA
Segons la llei catalana d’horaris,
suspesa pel Tribunal Constitu-
cional després que acceptés a trà-
mit un recurs en contra per part
del govern de l’Estat, les rebaixes
comencen el 7 de gener. Tan-
mateix, la suspensió de l’alt tri-
bunal ha dividit el sector, ja que
moltes grans marques i establi-
ments han aprofitat per fer des-
comptes gairebé una setmana
abans. En aquest sentit, gran
part del petit comerç ha optat per
respectar la llei catalana i iniciar
els descomptes el dia 7 de gener. 

» Els botiguers engeguen les rebaixes després d’una campanya de Nadal que consideren positiva
» El sector creu que durant aquestes setmanes les vendes creixeran entre un 2 i un 3% respecte al 2014

F. Javier Rodríguez
BADALONA

REDACCIÓ4El petit comerç
afronta la campanya de des-
comptes amb sensacions con-
traposades: per una banda espe-
ren que les rebaixes millorin res-
pecte a l’any passat, però per al-
tra consideren que la situació
econòmica encara és dolenta. 

El president de la Federació
d’Associacions de Comerciants,
Joaquín Nocete, és optimista i ex-
plica que “les vendes es mantin-
dran i fins i tot pot haver-hi un
augment respecte a l’any passat
que pot arribar al 4%”. Similars
són les expectatives de Ricardo Ji-

ménez, president dels botiguers
de Pérez Galdós, que indica que
“l’ambient de compra és molt mi-
llor que en altres anys”, tot i que
lamenta que “de moment no hi
ha gaire moviment”.

Sobre el tema de l’avança-
ment de les rebaixes dels grans
centres, Nocete assegura que el
petit comerç “ha seguit la llei ca-
talana i ha començat la cam-
panya el dia 7”, mentre que Ós-
car Palma, president dels co-
merciants de la Salut, alerta de la
“desvirtuació” de les rebaixes a
causa d’aquests avançaments. 

Esperança continguda entre
els comerciants badalonins

El comerç preveu una facturació de 825 milions d’euros durant les rebaixes d’hivern. Foto: Arxiu

El comerç respira
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Ciutat Vella
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Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
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Un diari pluralAire fresc

Actualitat a la xarxa

#Eleccions#TenimAcord #JeSuisCharlie

4No sé qué decirte
por Mari Carmen Lozano

Calmada una mica la polèmica so-
bre si es fa plegar o no el gerent de
Badalona Comunicació, Albert
Fernández Saltiveri, passant a
un discret segon pla el pols entre
l’alcalde i tota l’oposició, he deci-
dit fer un petit tomb per la co-
municació pública municipal,
una forja amb forns d’alta volada
de cara a les eleccions municipals
que vénen. 

L’Ajuntament de Badalona
no és una excepció i és un dels que
disposa d’un gabinet des de la dic-
tadura. Però va ser amb la de-
mocràcia quan el gabinet de co-
municació municipal es consti-
tueix en una autèntica direcció de
comunicació. Fins aquí tot cor-
recte. Fins i tot que es disposi d’un
gerent que, en realitat, és el Dir-
com de l’Ajuntament de Badalo-
na, que té sota seu la cap de
premsa i els directors de la tele-
visió, ràdio i revista municipals.

En general, el món acadèmic
i professional està d’acord que la
direcció de comunicació ha de de-
pendre orgànicament de l'àrea
d'Alcaldia, ja que és la unitat ad-
ministrativa que coordina el pla
estratègic del municipi. La situa-
ció política del consistori badalo-
ní, però, no és la més adient per
mantenir viu aquest esquema lò-
gic. Trontolla. Per què? Doncs si
bé la direcció de comunicació ha
de penjar de l’Alcaldia, hi ha una
pota coixa: l’esquema del depar-
tament marca –sobre el paper i en
general-que s’estableixi una sub-
direcció comunicativa de des-
centralització orgànica per als
organismes autònoms i empreses
públiques municipals i també
contempla una segona subdirec-
ció per gestionar la comunicació
de l'estructura territorial descen-

tralitzada, ja sigui en juntes de dis-
tricte, barris o qualsevol altra di-
visió. A Badalona, però, el poder
comunicatiu pivota només sobre
dos eixos: el polític, l’alcalde, i l’e-
xecutor, el gerent de comunicació
o Dircom.

Així, bona part dels problemes
rau sobre les relacions informa-
tives, entenent com a tals “les ac-
tuacions periodístiques encami-
nades a seleccionar material pro-
pi per al seu subministrament als
mitjans de comunicació i res-
pondre les peticions informatives
internes i externes de l'organit-
zació”, com s’escriu en el llibre de

la professora Conchi Campillo,
“Comunicación pública y admi-
nistración municipal: una pro-
puesta de modelo estructural”.

Com en qualsevol Ajunta-
ment, que la direcció de comuni-
cació municipal mantingui una
relació equilibrada amb els apa-
rells mediàtics locals –com aquest
Línia Badalona- suposa gestionar
a través d'ells una imatge públi-
ca d'acord amb la seva estratègia
comunicativa global. Per això, la
direcció de comunicació, mitjan-
çant el departament de premsa,
que assumeix les relacions infor-
matives, ha de desenvolupar fun-
cions estandarditzades com el
seguiment i la documentació in-

formativa, l'anàlisi estratègica
dels temes municipals i la me-
diació professional. A través d'e-
lles és quan s’han de canalitzar cap
als mitjans locals les informacions
“interessades” de l'organització
municipal i s'han d’atendre –per
igual- les seves demandes infor-
matives.

El treball de la doctora Cam-
pillo ens recorda que un ajunta-
ment democràtic, obert i racional
es preocupa de la gestió inde-
pendent de les relacions infor-
matives: entenent com a tals “les
actuacions periodístiques enca-
minades a seleccionar material
propi per al seu subministra-
ment als mitjans de comunicació
i respondre a les peticions infor-
matives internes i externes de l'A-
juntament”.

A l’Ajuntament de Badalona,
segons l’oposició, preval la in-
formació canalitzada només des
de dos fronts: els mitjans estatals
i els mitjans controlats pel doble
pivot Alcaldia-Direcció de Co-
municació. Aleshores, si aquests
responsables politicoadminis-
tratius no volen o no són capaços
de desenvolupar una gestió su-
ficient i eficaç de la informació
que afecta la Casa de la Vila vers
la premsa “de casa”, seran els
mateixos mitjans de comunica-
ció locals, a través d'altres fonts
informatives (potser amb inte-
ressos contraposats als de l'or-
ganització), els que, llançant
missatges de diversa naturalesa,
es converteixin en els principals
artífexs de processos de forma-
ció d'opinió pública.

Dit això, cal recordar que la crí-
tica solvent és tan necessària com
l’aire fresc per ventilar la Casa Con-
sistorial, sigui del color que sigui.

per Estanis Alcover i Martí

4La comunicació pública municipal

Mi alma necesita inspiración
como el cuerpo necesita agua. El
silencio se convierte en palabras
y las palabras se transforman en
ti. No sé que decirte. No sé de
que poder hablarte. Camino, ob-
servo y escucho. Hay violencia
en las calles y en el mundo. In-
tolerancia y cobardía. Libertad
asesinada. 

Hemos introducido al pue-
blo en un teclado y el mundo vir-
tual ha evaporado cualquier
atisbo de bondad. La historia del
progreso y de la humanidad. Im-
posible desandar lo andado. Y la
consecuencia es que hemos
construido globalizaciones mun-
diales o locales que nos arrastran
hacia sueños robotizados.De
pie, asomada a la ventana, veo
el campanario de Santa María y

su esférico reloj, veo el cielo
limpio y los tejados enmoheci-
dos de historias. De cara a la ciu-
dad, la imagen alada de tus ma-
nos, el diminuto guiño de tus
gestos, el escalofrió eléctrico
dispersado cual gota de tinta en
el agua. El abrazo clandestino
que inspira el tiempo de hoy.     

Es viernes y la gente ha des-
aparecido en las mesas de los
restaurantes, en las cocinas, en
los comedores. Penetro en la
profundidad de la mañana. Pa-
seamos, hablamos, jugamos.
Las palmeras tienen un halo
de alegría. Qué felices, la otra y
yo, en un mundo invisible. Ha-
cia la izquierda podemos en-
contrar rosas rojas, para un
mundo sin venganzas, para un
mundo sembrado de paz. 

@toniaira: #presidentMas: “S’ha refet el
pacte d’unitat”. #HabemusSeny. Eleccions
el 27 de setembre, un any després de la
convocatòria del 9N. 

@Amanda_Ca: La libertad de expresión
no deberia ser nunca ultrajada de esta
manera. Que nunca nos encañonen por
reirnos. #JeSuisCharlie.

@cristina_pardo: Sáenz de Santamaría
pregunta si Bartomeu va a seguir hasta las
elecciones, por si quieren que ella asuma
también la presidencia del Barça.

A Badalona, el
poder comunicatiu
pivota només sobre
dos eixos: l’alcalde 

i el gerent
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@cxnicobara: Ara ho he captat. El de-
sacord de Junqueras i Mas venia perquè
un volia la independència de Catalunya i
l’altre la de Queterunya.

@RamonEspinar: Lo de Aznar con Irak no
era el pueblo español, ETA no era el pueblo
vasco y los asesinos de #CharlieHebdo no
son el Islam.

@pilarcarracelas: Bartomeu oferirà una
conferència la setmana vinent amb el seu
full de ruta per al Barça, on s'oferirà a liderar
o tancar una llista unitària.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Fa uns dies, a una de les reunions d’un
col·lectiu preocupat per la situació polí-
tica de Badalona i la proliferació de
candidatures unitàries per a les prope-
res eleccions municipals, la qual cosa sen-
se cap dubte suposarà que el Partit Po-
pular de Garcia Albiol torni a guanyar, un
dels assistents va parlar de Bandalona.

Tothom va quedar sorprès davant
d’aquesta nova denominació. Sabíem que
hi ha qui diu que la nostra ciutat són mol-
tes Badalones, que encara hi ha perso-
nes d’alguns barris que utilitzen l’ex-
pressió “anem a Badalona” quan en re-
alitat volen anar al centre de la ciutat, de
la seva ciutat. Hi ha també els anomenats
BTV, els badalonins de soca-rel, els
BTB, els badalonins de tots el barris...

Si bé, i afortunadament, durant els úl-
tims anys s’havia superat molt aquesta
divisió i la majoria es consideraven ba-
dalonins i el sentiment de pertinença ha-
via arrelat, ara, i gràcies a la política ex-
cloent de l’alcalde del Partit Popular, de
nou apareix aquesta segregació i es tor-
na a parlar de les Badalones.

Quan s’enganya la ciutadania i es fo-
menta la divisió i la segregació entre el ve-
ïnat, el resultat és aquesta desavinença i
aquest malestar creixent entre la pobla-
ció. L’orgull de pertinença, la cohesió so-
cial, la unió del veïnat per aconseguir mi-
llorar les seves condicions de vida, els ser-
veis i els espais públics deixen de ser ob-
jectius comuns i es culpen els uns als al-
tres de la manca de treball i la precarie-
tat laboral, del deteriorament urbanístics
del seu barri, de la brutícia dels carrers,
de la manca de neteja i de serveis. De la
pèrdua, en conseqüència, de la qualitat
de vida personal i col·lectiva.

Ningú dubta que el principal res-
ponsable d’aquesta situació és l’actual al-
calde del PP, que ho és gràcies a la
complicitat i el suport del president del
Grup Municipal i il·lustre diputat de CiU,
Ferran Falcó.

Però també és cert que la resta de par-
tits tenen responsabilitat com també la
tenim la ciutadania. Els partits majori-
taris i sistèmics la tenen per ser incapa-
ços de connectar amb la majoria social
i continuar tancats en els seus despatxos.

La ciutadania, per oblidar que té la for-
ça i dels seus vots depèn qui governa a
l’Ajuntament. Per tant, si només estem
emprenyats però no votem, els que ens
governen continuaran governant-nos.

Afortunadament, i gràcies a dife-
rents persones d’organitzacions i col·lec-
tius diversos, a la nostra ciutat s’està tre-
ballant per construir una alternativa
unitària ciutadana que sigui capaç de re-
cuperar l’alcaldia i fer una altra política.
Una política que prioritzi l’atenció a les
persones, més transparent i participati-
va, més inclusiva. En definitiva, que dig-
nifiqui i millori les condicions de vida de
tots els badalonins i badalonines, siguin
del barri que siguin. Perquè només hi ha
una Badalona i tots hem de treballar junts
per aconseguir fer realitat aquest objec-
tiu. Però... com deia al començament, a
Badalona hi ha moltes Bandalones,
molts col·lectius que diuen i defensen el
mateix, que manifesten voler confluir, que
aposten per una altra forma de fer polí-
tica... Totes aquestes propostes surten de
partits o organitzacions que es reclamen
d’esquerres. A Badalona tenim moltes es-
querres, però la realitat és que, si no ho
evitem, a les properes eleccions munici-
pals hi haurà moltes candidatures uni-
tàries però cap sortida impulsada per la
ciutadania i els moviments socials apar-
tidistes i, per això una altra vegada, de nou
la ciutadania avorrida i decepcionada es
quedarà a casa i tornarà a guanyar el Par-
tit Popular.

Només ens queda, per evitar que el
candidat del PP torni a guanyar, la pro-
posta ciutadana xGuanyar Badalona
que va celebrar la segona assemblea el di-
umenge, dia 23 de novembre, a l’escola
Josep Carner del barri de La Salut. Els
impulsors són persones que participen
en diferents col·lectius i moviments ciu-
tadans que pensen que ha arribat l’ho-
ra de demostrar que construir i governar
la ciutat d’una manera diferent no només
és possible sinó també necessari. Tots i
totes estem convocats. Fem realitat
aquest objectiu. Lluitem per aconsegu-
ir una autèntica democràcia participati-
va, que obligui els nostres represen-
tants a manar obeint.

4Bandalones
per Pedro Jesús Fernández 

En el que portem de crisi a Espanya
s’han produït reformes legislatives que
han variat la naturalesa de l’estat. I uns
dels retrocessos més flagrants els estan
patint els que arriben al país, els immi-
grants, que ara, a més dels fets racistes
que han de patir per segments de la so-
cietat i l’explotació laboral a la qual es-
tan sotmesos per la seva condició de
nouvinguts, s’hi suma el racisme insti-
tucional. Aquesta pràctica discrimina-
tòria està augmentant a Espanya els úl-
tims dos anys i un dels escenaris on més
es posa de manifest és en les concessions
de nacionalitat espanyola. 

La denegació de nacionalitat espa-
nyola s’està potenciant governamen-
talment. Així ho reflecteixen les dades.
En el període 2006-2009 aconseguia la
nacionalitat espanyola el 95% dels
sol·licitants, però aquest percentatge va
baixar fins al 62% el 2013. Aquesta re-
ducció coincideix en el temps amb l’a-
tribució que es va fer el 2012 des de l’e-
xecutiu del Partit Popular de la potes-
tat de revisar expedients als Registra-
dors de la Propietat, càrrecs públics que
tenen com a funció natural crear titu-
laritat en virtut del poder públic i la pu-
blicitat de la situació jurídica de l’im-
moble, una tasca que poc té a veure
amb matèria migratòria. A més, la fal-
ta d’un procediment establert perquè
actuïn aquests registradors a la con-
cessió de nacionalitats ha convertit
aquest procés en quelcom impredicti-
ble i arbitrari que depèn de la voluntat
del funcionariat. 

Puntualment, aquest procediment
impropi d’un estat de dret apareix a la
llum pública, sempre de la mateixa for-
ma, per motiu del rebombori que des-
perten les preguntes que els jutges for-
mulen als sol·licitants de la nacionalitat.
Aquestes preguntes formen part del
procés i són a voluntat del jutge, ja que
no hi ha cap procediment que fixi l’es-
tructura d’un examen. Per tant, l’elecció,
correcció i designació del veredicte
transcorren a càrrec de l’aparell buro-
cràtic fora d’un marc legal, que no exis-
teix. Les preguntes que recorren tot el
panorama cultural espanyol intenten de-
mostrar si la persona està integrada cul-

turalment en el país, sent d’un nivell edu-
catiu per replantejar-se si un ciutadà nas-
cut al país les respondria correctament
(amb preguntes trampa incloses), com,
per exemple, En quin any va descobrir
América Cristóbal Colón? o Quin ani-
mal vaticinava els resultats del mundial
i quin era el seu nom?. Aquest qüestio-
nari aleatori i excessiu per conèixer
simplement la integració d’una persona
a Espanya es troba dins d’un procedi-
ment que resulta realment dur per a les
persones que sol·liciten la nacionalitat. 

El Partit Popular pretenia que aquest
qüestionari alegal es convertís en un pro-
cediment regulat per evitar el seu ca-
ràcter discrecional i equiparar-ho així a
procediments similars als que efectuen
Alemanya, els EUA o el Regne Unit, mit-
jançant la nova Llei de Registre Civil que
homogeneïtzés i donés uniformitat al
procés. Però aquest projecte de llei va
quedar apartat després de no haver
trobat els actors per assumir la gestió, per
la qual cosa els usos abusius del qües-
tionari continuaran tenint lloc diària-
ment a les sales dels registres civils de
tota Espanya. 

Si de veritat es vol trobar una solu-
ció a aquesta pràctica discriminatòria
contra els immigrants en la que es difi-
culta la seva adquisició de drets mit-
jançant la denegació de la nacionalitat,
no ens podem quedar només amb l’es-
tupefacció davant les preguntes, sinó que
s’han de posar solucions polítiques a un
problema que és polític, s’han de de-
manar responsabilitats als encarregats
de la transferència de potestats en la con-
cessió de nacionalitats a registradors de
la propietat i sol·licitar que s’encarregui
d’aquesta matèria personal qualificat es-
pecíficament per a la mateixa, així com
transparència i una regulació de tot el
procés que comporta l’adquisició de la
nacionalitat per eliminar la discrecio-
nalitat actual. 

Com a societat d’un país desenvolu-
pat, tenim l’obligació d’acabar amb
aquesta tanca imaginària que l’única di-
ferència amb la de Melilla és que no s’ha
de fer un esforç físic. Però està igualment
plena de fulles que tallen il·lusions i que
recullen molts drames personals. 

4L’altra tanca a superar
per Félix Valle 
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L’autopista amenaça, 
per enèsima vegada,
la salut pública

Des del 1995 la nostra coalició ha apostat
per la transformació de la C-31 al seu pas
per Badalona. Els arguments són sobrada-
ment coneguts: vertebració territorial,
millora de la qualitat de vida, millora ur-
bana, efectes sobre la salut de les per-
sones i sobre la sostenibilitat territori-
al i social, etc.  El debat de la C-31 fa molts
anys que és present a la nostra ciutat. Des de
les primeres propostes que apostaven pel seu
soterrament, passant per les més pragmà-
tiques que apostaven per reduir-ne l’im-
pacte, fa ja més de 10 anys. 
En el transcurs d’aquests anys hem vist

com se’ns va acusar de temeraris per dema-
nar que la C-31 tingués una limitació de 80
per hora al seu pas per la ciutat. Els episodis
de contaminació dels darrers dies ens
donen la raó. L’autopista  és el handicap
més important per la salut pública i la
qualitat de l’aire a la nostra ciutat. 
Un cop més durant els primers dies de gen-

er hem pogut comprovar com la presència de
vies configurades com autopistes al mig de
les ciutats genera uns nivells de contaminació
que sobrepassen els estàndards definits per
la UE afectant greument la salut de les per-
sones.
En el nostre entorn més immediat; les vies

de trànsit d’alta capacitat construïdes en
zones urbanes reben el tractament de vies ur-
banes: les rondes de Barcelona, i la mateixa
C-31 al seu pas per l’Hospitalet i Barcelona (al
seu tram nord i sud) en són els exemples més
clars. 

Badalona queda exclosa de les prop-
eres transformacions. 
Recentment hem sabut que  l’Àrea Met-

ropolitana de Barcelona ha encarregat el pro-
jecte de transformació de l’autopista B-23 en
via urbana al llarg dels  5 km que transcor-
ren per Esplugues de Llobregat, Dant Joan
Despí i Sant just Desvern.

Quan parlem d’un tractament de la C-
31 com a via urbana al seu pas per la ciu-
tat no ens estem referint a convertir l’actu-
al autopista en un carrer més de la nostra ciu-
tat, fet que provocaria el col·lapse de la
mateixa via i de les vies urbanes transversals,
sinó que sense deixar de ser considerada
una via ràpida aquesta tingui un trac-
tament respectuós amb la ciutat, tal com
succeeix a Barcelona i l’Hospitalet o
amb Santa Coloma en relació amb la B-20.
Això vol dir soterrament en aquells
trams on sigui possible i reducció de
l’impacte i mesures de permeabilitat on
no ho sigui. Aquesta no és una transfor-
mació només urbanística. La transformació ur-
banística de la C-31 comportarà també una
de les més grans transformacions socials de
la nostra ciutat trencant la barrera física i so-
cial  que ha comportat i segueix comportant
la C-31.
Aquest mes de gener portem una moció

a ple on demanem que l’alcalde exigeixi
a l’Àrea Metropolitana de Barcelona el
mateix tracte que tindran Esplugues;
Sant Joan Despí o Sant Just Desvern. Ne-
cessitem un alcalde que cregui que trans-
forma l’autopista no només és possible sinó
imprescindible.

“Per què Badalona ha de ser diferent?
La gran aposta de futur de Badalona ha de
ser la de convertir en un eix de comuni-
cació, d’unió, de retrobament, en un el-
ement cohesionador el que avui és el
principal element desvertebrador de la
nostra ciutat” 

Apostem i exigim que en qualsevol
operació urbanística s’estableixi un
criteri pel qual se cedeixin habitatges

de propietat pública

La ciutat no té cap habitatge social
en propietat.

García Albiol i el PP prioritzen 
l’empresa privada

Contra l’exclusió residencial:
Volem un parc públic 
d’habitatge social
Avui Badalona està més em-
pobrida que el 2011 quan el
govern del Partit Popular va
assumir el govern de la ciutat.
La ciutat no té cap habi-
tatge social en propietat
per posar en disposició de
centenars de famílies de la
nostra ciutat que perden el
seu habitatge. 

GARCÍA ALBIOL I EL PP 
PRIORITZEN L’EMPRESA 
PRIVADA
García Albiol i el PP ha fet re-
gals urbanístics a la banca
privada i als seus promotors
sense cap criteri social! Aquest
ajuntament no ha dema-
nat mai res a canvi de les
requalificacions urbanístiques
que ha realitzat durant el
seu mandat. I només ICV-
EUiA ens vam oposar a re-
qualificar sòl industrial
propietat del Banc Saba-
dell en habitatge privat.
Durant el desembre pas-

sat, l’Alcalde i el PP van por-

ta al ple municipal la propos-
ta de transformar l’ús del sòl
de l’antiga fàbrica Jum-
berca en habitatge, sense
demanar ni un sol habi-
tatge social per l’ajunta-
ment.

Els bancs o les persones? 
ICV-EUiA apostem per
construir un parc públic
d’habitatge, perquè cal fer
front a les emergències socials
de la gent que pateix la crisi
i perd el seu pis en benefici
del banc. És per això que
apostem i exigim que en
qualsevol operació urba-
nística s’estableixi un cri-
teri pel qual se cedeixin
habitatges de propietat
pública. No hem aprovat ni
aprovarem mai cap transfor-
mació urbanística que no per-
segueixi aquest objectiu., per-
què les persones i els in-
teressos de la ciutadania
han d’anar per davant dels
bancs i l’afany de lucre.

Àlex Mañas
Candidat d’ICV a

l’Alcaldia de Badalona



15 gener 2015

Ciutat
| 10

líniabadalona.cat

El recorregut de Podem a la ciu-
tat ha començat amb polèmica. El
procés d’elecció del consell ciuta-
dà ha derivat en una denúncia d’i-
rregularitats d’una de les candi-
datures derrotades, X Badalona,
que juntament amb Amb Tu Sí
Podem-la guanyadora- i Sí se pue-
de contigo Badalona van ser les
tres llistes que es van presentar.

“Ens falten vots. Demanem a
la candidatura guanyadora que
doni suport a un nou recompte de
votacions, ja que de moment no
ho fan”, explica a Línia Badalo-
na, en nom de XBadalona, Juan-
ma González. Des d’aquesta can-
didatura diuen  que van aconse-
guir convocar “352 persones que
van votar en els ordinadors que
es van posar a disposició de la
gent, però el dia de la proclama-

ció dels resultats vam obtenir
296 vots”. La situació pot derivar
del gran nombre de votacions des
del mateix ordinador -per tal de
facilitar el vot a la gent amb difi-
cultats amb les noves tecnologies-
, però XBadalona també sospita
de la xifra d’afiliats, que “al co-
mençament de les eleccions era
de 975 i finalment va ser de
1780”. González afegeix que si la
setmana que ve no han rebut cap
explicació es plantejaran “pre-
sentar una demanda judicial”.

Per la seva banda, en un co-

municat enviat a la premsa, el ja
escollit secretari general de Po-
demos a la ciutat, Andreu Esco-
bar, reivindica els integrants de la
seva llista com a “membres elec-
tes del consell ciutadà”, tot i que
aquest consell encara és provi-
sional, tal com es pot veure al web
de Podem Badalona. Mercedes
Estébanez, la membre del consell
ciutadà que va obtenir més vots,
just després d’Escobar, afirma a
Línia Badalona que aquesta si-
tuació “perjudica la imatge de
Podem en general”.

Imatge de la primera reunió del consell ciutadà de Podem. Foto: Podem

Polèmica en el procés d’elecció
del consell ciutadà de Podem 
» La candidatura derrotada XBadalona denuncia irregularitats

» La llista guanyadora, Amb Tu Sí Podem, ja exerceix de consell ciutadà

Sagués plega de regidor i
dels càrrecs a ICV “decepcionat”

RENÚNCIA4“No és un tema de
dies, ve de molt lluny. I ha estat
una decisió complicada presa
després d’una acumulació de de-
cepcions”. Així resumeix Carles
Sagués, fins fa poc president del
grup municipal d’ICV-EUiA, la
seva renúncia a aquest càrrec, a
l’acta de regidor i a la resta de res-
ponsabilitats que tenia en el par-
tit. Però no ha estripat el carnet,
perquè encara té “esperances
que algun dia Iniciativa agafi el
camí” que creu “que hauria
d’haver agafat ja”.

Són declaracions a Línia Ba-
dalona d’un Sagués que lamen-
ta “l’actitud conservadora” d’ICV-
EUiA, que, sempre segons  la seva
versió, “no ha estat prou atrevi-
da d’obrir-se als moviments so-

cials i practicar el nou tipus de po-
lítica que demana la societat”.
Una acusació que no comparteix
Aïda Llauradó, coordinadora lo-
cal d’ICV, que argumenta que Sa-
gués pretenia que “ens dissol-
guéssim en una plataforma, re-
nunciant a les sigles i parlant a tí-
tol individual”, i que la negativa
a acceptar-ho “no és una actitud
conservadora” sinó “la manera de
treballar com ens correspon com
a partit mentre ho siguem”.

Amb tot, i després que Carme
Martínez, la següent en la llista,
hagi renunciat a rellevar Sa-
gués –per motius similars–, la
mateixa Llauradó serà qui el
substituirà al Ple, mentre que la
presidència del grup municipal
encara no està decidida.

La fibra òptica, més a prop
d’arribar a diferents polígons 
INFRAESTRUCTURES4L’Ajun-
tament ha arribat a un acord
amb l’empresa Adamo Telecom
per tal de tirar endavant el des-
plegament de fibra òptica als po-
lígons de Granland, Les Guixe-
res i Montigalà.

Actualment ja han començat
els treballs de desplegament al
polígon de Granland. Pel que fa
a la fase del projecte que afecta
Les Guixeres i Montigalà, co-
mençarà el pròxim mes d’abril
i es preveu que el desplega-
ment, que permetrà a les em-
preses disposar de serveis avan-

çats de telecomunicacions, aca-
bi abans de finals d’aquest any.

CIU REIVINDICA L’OBRA
La notícia avançada per l’Ajun-
tament ha provocat que el cap de
files de CiU, Ferran Falcó, recor-
di al govern que, si ara es pot des-
plegar la fibra òptica en aquests
polígons, és perquè “en el darrer
mandat es va acostar la xarxa a
aquests entorns perquè s’hi po-
gués acabar instal·lant”. Falcó
ha qualificat de “lamentable” que
Albiol “insinuï que fins ara no s’ha
fet res” en aquesta matèria.  

Pau Vallvé, principal reclam
del Festival Musica’t 2015 

MÚSICA4La setena edició del
Festival Musica’t ja és a tocar.
Enguany aquest festival, que es
defineix com “el de la música en
català a l’hivern a Badalona”, tin-
drà com a principal reclam el
músic barceloní Pau Vallvé.

Vallvé tocarà el pròxim 24 de
gener, a partir de les nou del ves-
pre, al Teatre Principal. L’en-
demà arribarà el torn del can-
tautor del Delte de l’Ebre, Joan
Rovira, que oferirà el seu concert

a partir de les set de la tarda a La
Sargantana. 

El cap de setmana següent, el
divendres 30 de gener, el can-
tautor Jordi Ninus tocarà a par-
tir de les vuit del vespre a l’espai
Coworking Badalona. L’enca-
rregada de cloure el Musica’t
serà Marina Arnal, que oferirà el
seu espectacle musical junta-
ment amb Marcel Bagés. Serà
dissabte 31 al Teatre del Círcol a
partir de les nou del vespre.

Albert Ribas
BADALONA

Tradició | Concurs per dissenyar el 75è Dimoni de les Festes de Maig
Des del passat set de gener està en marxa el dissetè concurs de disseny del Dimoni de les Festes de
Maig, que enguany té una rellevància especial, ja que es tractarà del disseny per a la celebració del

75è aniversari de la Cremada del Dimoni. La Cremada del Dimoni és una tradició que data del 
1940 i es considera l’acte central de les Festes de Maig, en el qual participen molts badalonins.  
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La xarxa Línia supera els
330.000 exemplars mensuals
COMUNICACIÓ4La xarxa de
periòdics de proximitat Línia
té una difusió de 331.350 exem-
plars de mitjana mensual. Així
ho indiquen les dades certifica-
des publicades fa uns dies per
PGD corresponents al període
setembre-novembre per a 19 de
les 21 capçaleres de la xarxa del
Grup Comunicació 21. D’aques-
ta manera, Línia és la capçalera
gratuïta local no diària amb més

difusió de Catalunya. En concret,
Línia Badalona té una difusió
mitjana de 14.975 exemplars
quinzenals.

A la difusió total certificada
s’hi haurien de sumar els exem-
plars de les edicions de la tri-
mestral Línia Turisme, pen-
dent d’auditar, i de la nova Línia
Mar edició Baix Maresme, men-
sual que es llançarà el pròxim
dia 11 de febrer.

Guanyem Badalona es dota 
de codi ètic i programa

POLÍTICA4Guanyem Badalona,
la candidatura “ciutadana, d’es-
querres i rupturista” sorgida del
manifest ‘Crida per Badalona’, va
celebrar dissabte passat la seva
primera assemblea a l’escola Sal-
vador Espriu del barri de La
Morera.

La jornada, en la qual van
participar més de cent persones,
va servir perquè els integrants de
la candidatura aprovessin el codi
ètic i el programa de la formació.
Pel que fa al primer, i tal com ex-
pliquen des de la formació, “amb
l’esperit de fomentar la trans-
parència i control democràtic”,
limitaran el sou a dues vegades
i mig el Salari Mínim Interpro-

fessional, establiran que els man-
dats siguin com a màxim de dos
anys a l’oposició o quatre al go-
vern, establiran la incompatibi-
litat de presentar-se si s’ha estat
càrrec electe municipal o su-
pramunicipal i prendran me-
sures contra les portes giratòries.
Pel que fa al programa, Guan-
yem Badalona reafirma la seva
aposta per ser “una candidatu-
ra ciutadana d’esquerres ruptu-
rista que pretén tornar el control
de la ciutat de Badalona als seus
veïns i veïnes”. 

Durant l’assemblea també es
van donar a conèixer els resul-
tats de la votació per escollir el
nou logotip.

Nova negativa. La Generalitat va
confirmar a principis d’aquesta
setmana a la comunitat educa-
tiva del barri de Montigalà que
no es construiran els nous edi-
ficis de l’Escola Montigalà i de
l’Institut Ventura i Gassol. 

A través d’una carta del di-
rector de l’Oficina del President
de la Generalitat, Joan Vidal,  la
comunitat educativa va poder
conèixer que “a hores d’ara, cap
dels dos equipaments ha estat
proposat per ser inclòs en els
pressupostos del 2015, ja que
l’escolarització queda garantida
en els dos pròxims cursos esco-
lars”. És més, la carta també
apunta que és probable que es
reajusti “l’oferta de places esco-
lars”, ja que “atenent a les dades
del padró i l’IDESCAT, es cons-
tata una disminució de la nata-
litat”. D’altra banda, la carta sí
que admet, textualment, que la
previsió d’alumnes del Ventura
Gassol per als pròxims cursos
farà que “el nou edifici de l'ins-
titut Ventura Gasol es mantin-
gui en la planificació de cons-
truccions escolars”“

Aquesta resposta de la Ge-
neralitat ha estat qualificada de
“decebedora” per la Plataforma
en defensa de la Zona Educativa
Montigalà-ZEM. Lamenten ha-
ver hagut d’esperar “un mes i
mig” per rebre una carta que “ni
tan sols està firmada pel Presi-
dent, sinó pel director de la seva
oficina”. A través d’un comunicat
al seu web, la plataforma també
mostra el seu descontentament
perquè la resposta conté “ame-
naces” de reajustament de places
escolars i acusa la Generalitat de
“sarcasme o cinisme” per de-

manar a la missiva que “confiem
en el projecte educatiu de CiU”.

“Com es pot defensar els va-
lors de l'ensenyament públic de
qualitat quan 200 nens estudien
en condicions precàries en ba-
rracons des de fa cinc anys? Es-
tudien en barracons o en ins-
tal·lacions de desguàs els fills
d'Artur Mas, del seu cap d'ofici-
na o d'Irene Rigau?”, critiquen
amb contundència els integrants
de la plataforma, al mateix temps
que diuen que seguiran “enda-
vant amb tot tipus d’accions per
reclamar el que és just”.

Una protesta de la comunitat educativa a Serveis Territorials. Foto: ZEM 

Montigalà s’indigna pel ‘no’ 
de la Generalitat a les escoles

Redacció
BADALONA
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El petit comerç fa un bon
balanç de les fires de Nadal

MOSTRES4En general, el petit
comerç de la ciutat fa un bon ba-
lanç de les fires que han celebrat
durant la campanya de Nadal
que va finalitzar fa uns dies. 

En aquest sentit, destaca la
primera fira de botigues al carrer
que va celebrar l’Associació de
Comerciants Pau Piferrer i Salut
Alta el passat 20 de desembre al
llarg d’aquest carrer. Segons ex-
plica el seu president, Javier Ca-
brera, la fira comercial va comp-
tar amb la presència de 20 pa-
rades de botigues de la zona. Tot
i que a priori eren 40 els negocis
que exposarien els seus produc-
tes a la mostra, finalment van ser
menys perquè els que havien
de venir de fora del barri no van

col·locar els seus estands, ja que
no es van treure els cotxes de la
vorera amb antelació, tal com ex-
plica Cabrera a aquesta publica-
ció. “Tot i el contratemps, vam
poder celebrar una jornada molt
maca entre tots els comerciants
del barri”, assenyala el presi-
dent de l’associació, que avisa
que a la primavera organitzarà
una nova sortida al carrer. 

Pel que fa a l’associació de bo-
tiguers de Pérez Galdós, que van
celebrar els seus 25 anys amb
una Fira Medieval a l’inici de la
campanya de Nadal, expliquen a
Línia Badalona que la sortida
“va ser tot un èxit”. Unes fires que
van deixar el camí aplanat per a
les rebaixes [veure pàgina 4]. 

MOSTRA4Els fotògrafs bada-
lonins Francesc Mas i Agustí
Tejedor exposaran a la Galeria
Marcs –a l’avinguda Martí Pu-
jol– les seves obres durant aquest
mes, amb la col·laboració de
Centre Comerç Badalona (CCB). 

La inauguració de Psicocalle
14, el nom del projecte fotogrà-
fic, va tenir lloc el passat dia 9
amb la presència de tots dos ar-
tistes, que van fer una visita
guiada per explicar els aspectes
tècnics i temàtics de l’exposició.

El conjunt d’imatges que
mostra l’exposició de Tejedor i
Mas és una reflexió fotogràfica
sobre la vida i la mort, fent ser-
vir l’espai de la llar i de la inti-
mitat d’una persona ja desapa-
reguda com a escenari on es
desenvolupa la història del pro-
jecte artístic. 

Cadascun dels quadres que
formen part del projecte mostren
una època viscuda per aquella
persona, un instant d’una vida
que ja no existeix. 

Cada foto es presenta en for-
mat de punt de pàgina, perquè,
segons indiquen els organitza-
dors, “la vida és una seqüència
de punts i seguits, amb un punt
final”. Mentre que el negre en les
obres representa el dol, el blanc
fa referència a la vida. 

L’exposició es podrà visitar
fins al 31 de gener. Aquell dia, a
les 12 del migdia, se celebrarà la
clausura amb un sorteig entre els
assistents de dues fotografies
signades pels autors. 

Els botiguers locals van dinamitzar el carrer per aprofitar Nadal. Foto: Arxiu

La vida i la mort, en fotografies

L’exposició es pot visitar fins al 31 de gener. Foto: CCB

El procés per establir els dos fes-
tius d’obertura dels comerços
badalonins que pot designar
l’Ajuntament ja ha començat.
Segons ha pogut saber Línia
Badalona, el consistori ja s’ha
posat en contacte amb les dife-
rents associacions de comer-
ciants de la ciutat perquè deci-
deixin quins festius volen obrir
durant aquest 2015. Aquests
dos dies s’afegiran als altres 8
que ja han estat decretats per la
Generalitat.

El sector comercial badaloní
ha de consensuar dos festius
d’obertura abans de final de
mes, perquè l’Ajuntament pugui
reflexionar durant el febrer i
decretar-los. 

Fonts comercials destaquen
a aquesta publicació la voluntat

de l’Ajuntament per buscar un
acord que satisfaci el teixit co-
mercial de la ciutat. Ara, diuen,
les diferents associacions de co-
merciants de Badalona es reu-
niran per debatre quins poden
ser els festius d’obertura més es-
caients. Els dos models que po-

den considerar els botiguers lo-
cals són obrir els festius pròxims
a grans esdeveniments a la ciu-
tat o a la comarca –i aprofitar el
turisme–, o bé potenciar el con-
sum intern i establir els dos fes-
tius d’obertura municipals a
prop de la campanya de Nadal. 

L’Ajuntament decidirà els dos festius durant el mes de febrer. Foto: Arxiu

Comerciants i Ajuntament
negocien els festius d’obertura
» El consistori rebrà una proposta dels botiguers a finals de gener
» El sector ha de decidir si potenciar el consum intern o el turisme

Redacció
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Guardons | El Fòrum Turisme lliura els seus premis
El Fòrum Turisme de Badalona va lliurar els seus premis a finals del mes passat, 

dedicats a iniciatives privades que es desenvolupen a la ciutat. La Drogueria Boter 
va rebre una menció especial per la seva longevitat –90 anys–, mentre que els premis 

a la millor iniciativa van anar a parar a Badalona Home Design i a Monkeys in Love. 
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Han estat quatre anys durs per
al Joventut, allunyat d’una com-
petició talismà per als badalonins
com és la Copa del Rei. Però fi-
nalment, després de molt esforç,
els verd-i-negres van segellar
matemàticament la seva classi-
ficació per a la competició del KO
després de derrotar el passat 4 de
gener a l’Olímpic el Fuenlabra-
da madrileny per un clar 85 a 65.
Els homes de Salva Maldonado
van controlar en tot moment
un partit necessari per assegurar
la seva presència a la Copa. 

Però la ratxa de victòries va
continuar aquest passat cap de
setmana a Múrcia, on la Penya es
va imposar a l’UCAM per 70
punts a 77, en un enfrontament
marcat pel bon paper de Su-
ton –19 punts va anotar– i de

Clevin Hanna, autor de 16 punts
durant el partit. 

Quan només falta una jor-
nada per decidir el quadre d’en-
frontaments de la pròxima Copa
del Rei, la Penya haurà de lluitar
per ser cap de sèrie de la com-
petició –els quatre primers clas-
sificats de la lliga ho seran, i els
badalonins són quarts ara ma-
teix–, i ho farà dissabte contra el

Baloncesto Sevilla a l’Olímpic a
les 8 de la tarda, davant de la
seva afició. 

Les opcions de la Penya per
classificar-se com a cap de sèrie
impliquen guanyar el seu partit
contra el Sevilla. En cas de de-
rrota, els badalonins es podrien
classificar igualment si el Bar-
ça –cinquè– perd el seu partit
contra el MoraBanc Andorra. 

El Fuenlabrada va lluitar fins al final tot i el resultat advers. Foto: Penya

El Joventut es classifica per 
a la Copa quatre anys després

» La Penya certifica a l’Olímpic la seva presència en el torneig del KO 
» Els verd-i-negres són ara quarts a la lliga Endesa, amb 12 victòries

El Badalona s’acomiadarà 
del Centenari diumenge

FUTBOL4El Centenari arriba a
la seva fi. El CF Badalona ja
mira cap al futur, i això implica
acomiadar-se del seu passat te-
rreny de joc. En aquest sentit,
diumenge se celebrarà un acte
especial al mateix estadi per dir
adéu a la instal·lació. 

Tots els socis, aficionats o se-
guidors de futbol que vulguin
tindran l’oportunitat d’acomia-
dar-se del vell camp del Cente-
nari de l’Avinguda Navarra. Una
instal·lació que diumenge a par-
tir de tres quarts de dotze del

matí començarà a apagar-se per
donar pas a un nou futur. 

L’acte d’homenatge se cele-
brarà poc abans de l’inici de les
obres d’enderrocament de l’es-
tadi, on també es reconeixerà i
s’agrairà la fidelitat dels segui-
dors escapulats que l’han om-
plert tantes i tantes vegades en
el passat. 

Per la seva banda, el CF Ba-
dalona jugarà el seu partit de lli-
ga el mateix diumenge a partir
de les 12 del migdia contra el fi-
lial de l’Elx. 

Els tècnics de bàsquet de 
la ciutat creen una associació
BÀSQUET4Amb l’objectiu d’u-
nir tots els entrenadors i entre-
nadores de bàsquet per repre-
sentar-los davant de les entitats
i gestionar l’oferta de formació a
la ciutat, ha nascut l’Associació
Badalonina d’Entrenadors de
Bàsquet (ABEB), una entitat
sense ànim de lucre que vol do-
nar suport als tècnics de bàsquet
locals. 

L’associació neix “davant la
necessitat d’unió a causa de la si-
tuació actual dels entrenadors de
bàsquet”, tal com resa el comu-
nicat fundacional de l’entitat. En

aquest mateix escrit, l’ABEB re-
corda la importància de l’es-
port de la cistella a Badalo-
na –“la ciutat bressol del bàs-
quet”, afirma– i anima a poten-
ciar les iniciatives i propostes for-
matives per als entrenadors,
més enllà de les que cada club
organitza internament. 

L’ABEB neix en un context de
reformes que afecten directa-
ment el col·lectiu d’entrenadors
d’aquest esport respecte a noves
mesures preses pel Departa-
ment d’Ensenyament per adap-
tar els seus itineraris formatius.

Mireia Belmonte serà
nomenada filla predilecta

HOMENATGE4La nedadora ba-
dalonina Mireia Belmonte rebrà
el pròxim dia 2 de febrer el títol
de filla predilecta de la ciutat, tal
com va decidir el Ple municipal
el passat mes d’octubre. 

L’acte principal se celebrarà
al Teatre Zorrilla, i començarà al
voltant de les 8 de la tarda. A la
cerimònia hi estan convidats el
president del Comitè Olímpic
Espanyol, Alejandro Blanco; el
Secretari d’Estat per a l’Esport,

Miguel Cardenal; el Secretari
General d’Esports de la Gene-
ralitat, Ivan Tibau, i els presi-
dents de les federacions espan-
yola i catalana de natació. 

Mireia Belmonte compta
amb un palmarès d’enveja, amb
dues medalles olímpiques, tres
medalles als mundials i quatre
títols d’Europa, a més de diver-
sos rècords del món, com el
dels 1.500 metres lliures, que va
assolir a Sabadell el desembre. 

Redacció
BADALONA

El Badalona va abandonar el Centenari la temporada passada. Foto: CFB

Equipaments | La Piscina Centre reobre després de les obres
Les instal·lacions de la Piscina Centre van tornar a entrar en funcionament a principis d’any 

després de romandre tancades a causa d’unes obres de millora durant un mes. Aquestes 
actuacions han consistit en la millora de la coberta, la climatització de les instal·lacions 

i el canvi de caldera, que compta amb més potència i 5.000 litres d’aigua disponible. 
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AGENDA    UINZENALQ
DIVENDRES 30 DE GENER
21:00 L’orfe del clan dels Zaho, una obra basa-

da en un text clàssic del segle XIII, una his-
tòria de venjances que porta els protagonistes
per un món de tragèdia i èpica. / Teatre Zo-
rrilla. 

DIJOUS 15 DE GENER
19:00 Visita comentada a l’exposició M’ho

diuen els versos, a càrrec de Lluïsa Pla, una de
les autores de la mostra conjuntament amb
Odile Arqué. Aquesta exposició es pot visitar
fins a finals de febrer. / Espai Betúlia. 

DIVENDRES 16 DE GENER
21:00 Comencen els nous cursos d’idiomes

del Badiu Jove. Aquest dia començaran els cur-
sos d’anglès bàsic i d’anglès intermedi. Al fe-
brer, segueixen amb més idiomes. / Badiu
Jove.  

FINS AL 29 DE GENER
Matí-Tarda La caputxeta vermella, el llop ferotge

i l’àngel. Exposició que està formada per una
versió original del conte, amb guió a càrrec
de Glòria Avilés i il·lustracions de Josep Bui-
xadera. / Biblioteca Can Casacuberta. 

FINS AL 6 DE FEBRER
Matí-Tarda Exposició Paisatges del silenci,

amb fotografies a càrrec de Margarida Nadal.
Aquesta exposició retrata indrets poc fre-
qüentats, ja sigui en plena natura com en es-
pais urbans. / Can Canyadó. 

DISSABTE 17 DE GENER
18:00 Espectacle de Mini Màgia per a tots els pú-

blics, però especialment per a infants d’en-
tre 3 i 12 anys. Organitzat per Upground. / Cír-
col Catòlic de Badalona. 

DIJOUS 22 DE GENER
18:00 Història d’un eriçó, d’Asun Balzola, és la

vida d’un eriçó que surt de la seva madriguera
després del seu llarg son hivernal, i busca amics
per poder jugar, tot i que no li resulta fàcil.
/ Biblioteca Sant Roc. 

DIUMENGE 25 DE GENER
12:00 Partit de futbol del CF Badalona contra

el Gimnàstic de Tarragona, corresponent a la
jornada 22 del grup 3 de Segona B. / Camp
de Montigalà. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Activitat de foment de la lectura per
a infants que pot ser conduïda per per-
sonal especialitzat o de la biblioteca.
En aquesta ocasió, s’explicaran aquests
contes clàssics de Susie Lacome. /
Can Casacuberta. 

Passejant amb contes
Hi havia una vegada
Ds. 17 de gener a les 12:00

Aquesta novel·la parla de l’Eduardo, el
fill d’una rica família que havia mar-
xat de casa i que donaven per mort,
però torna de nou anys després. L’obra
és de Francesc Planas, metge i cirur-
già de Badalona, que assistirà a la ter-
túlia. / Biblioteca Lloreda. 

Tertúlia literària
El professor de Coïmbra
Dj. 15 de gener a les 18:00

Presentació de l’últim treball d’a-
quest artista que ha esdevingut mú-
sic de referència dins del panorama
musical del país. Vallvé presentarà
noves cançons en un format íntim. / Te-
atre Zorrilla. 

Pau Vallvé presenta
Pels dies bons

Ds. 24 de gener a les 21:00

Partit corresponent a la dissetena jor-
nada de la lliga Endesa, on la Penya re-
brà a casa el Baloncesto Sevilla. /
Olímpic de Badalona.  

Partit de bàsquet
Penya-Sevilla

Dg. 25 de gener a les 12:15
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